[科技政策] 馬總統:國外學者認為台灣適合發展綠色科技

gustav / January 19, 2009 10:16PM

[科技政策] 馬總統:國外學者認為台灣適合發展綠色科技 [科技政策] 馬總統:國外學者認為台灣適合發展綠色科技

總統馬英九於2009年1月19日引述一位美國麻省理工學院教授的意見,表示綠色科技將是下一階段產業重點,而台灣 非常適合發展綠色科技,若台灣把握先機,會成為世界領導者。

總統上午在總統府接見新聘任無給職資政時,提及日前與一位美國麻省理工學院的教授會面,這位教授認為,台灣有很好的高科技基礎,尤其是資訊業,而資訊科技將會成為綠色科技的基礎之一;台灣的現代化迅速;台灣領域不大, 牽動因素相對單純;基於以上理由,若台灣搶先發展綠色科技,會成為世界領導者。

總統表示,這個觀點政府會慎重參考,據他了解,行政院也有這樣的想法。綠色科技正是台灣近年發展重點之一,其 他還包括文化創意產業、健康醫療照護產業、觀光業等。

資料來源:

<u>中時晚報 2009/01/19</u>

[SCI-TECH POLOCY] President Ma: Foreign Academic Thinks Taiwan Is Suitable for Developing Green Sci-Technology

President Ma Ying-jeou repeated in public one MIT professor's opinion that Green Sci-Technology will be the leading industry of the next generation, which happens to be very suitable for Taiwan and might make Taiwan the international leader of the industry if Taiwan grasps the preemptive opportunities.

The President talked about a meeting with one MIT professor several days ago when he met the new-appointed Presidential Advisers of Honor on 19th-Jan., 2009. The MIT professor believes, as repeated, (1) Taiwan possesses good basis for high-tech industries, especially information industries, (2) modernization in Taiwan goes very rapid and wide-spread, (3) Taiwan is relatively small and involved with rather simple relevant factors, and therefore Taiwan will become the leading country of Green Sci-Technology if the development begins ahead of other countries.

The President said, the government will take the suggestion into serious consideration, and, to his knowledge, Executive Yuan has similar idea too. Green Sci-Technology is already one of the significant targets of Taiwan's recent development, which also include cultural-creative industries, health and life science industries and tourism.

Reference:

China Times Evening News 2009/01/19

Edited 1 time(s). Last edit at 01/19/2009 10:46PM by gustav.